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Opening De voorzitter opent de informatieronde om 20.15 uur. 
 

Sociaal Domein,  
begrotingsgefinan-
cierde jeugdzorg, 
wijziging beleid en 
aanbesteding hulp 
bij het huishouden 

De heer Groeneweg wil reageren op het raadsvoorstel van 9 juli a.s. inza-
ke de bezuiniging op de huishoudelijke zorg. Centraal Zorg heeft een con-
tract met de gemeente Leusden voor de HH in het kader van de WMO. Er 
zijn twee knoppen waaraan de raad kan draaien:  
- een financiële knop waardoor mensen minder vergoeding krijgen. Voor 

een aantal cliënten zal de hulp dan te duur worden en zij zullen een 
andere oplossing gaan zoeken. Daardoor raken mensen uit beeld van 
de zorg, met alle consequenties van dien. 

- de tweede knop is de urenknop. Het gesprek gaat dan over de zorg. 
Welke zorg kan nog worden geboden binnen de tijd die overblijft. Er 
wordt gekeken wat een functionele huishouding is en welke zorg de  
cliënt daarbij nodig heeft. Er wordt dan ook in het eigen netwerk geke-
ken.  

Als dit niet lukt, blijft de signaleringsfunctie in stand en is er een vangnet 
als het misgaat bij een bepaalde cliënt. Hij pleit ervoor dat de raad niet aan 
de financiële knop draait, maar aan de urenknop. Daarmee komt ook een 
bezuiniging tot stand. Het sturen aan de urenknop is beheersbaarder en 
zal ook leiden tot de bezuiniging die wordt nagestreefd.  
  
Als een cliënt een indicatie ontvangt voor drie uur hulp dan is de mede-
werker van Centraal zorg daadwerkelijk drie uur aanwezig. Bij de indicatie 
is daar serieus naar gekeken en er is een indicatie naar behoefte afgege-
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ven. Gevallen met een te ruime indicatie zijn uiterst beperkt. Als er nu 
wordt besloten om 33% op de uren te bezuinigen, gaan veel cliënten van 
drie naar twee uur zorg. De uitdaging is dan om binnen die twee uur de 
doelstelling van een structureel huishouden te realiseren.  
 
Het grootste deel van de cliënten, circa 85%, is HH1-cliënt. Naar de groep 
HH2 kan nog apart naar worden gekeken.  
 
De eerste contactpersoon is de medewerkster die bij de cliënten thuis-
komt. Met een stukje opleiding kunnen die medewerkers worden getraind 
om ervoor te zorgen dat de zorg voor die cliënten goed georganiseerd 
wordt. Als de medewerkster daar niet uitkomt, wordt zij bijgestaan door 
iemand vanuit Centraal Zorg. Als dan nog blijkt dat er een andere oplos-
sing moet komen, kan dat bij de gemeente worden aangegeven. 
 

 De voorzitter gaat nu verder met de informatieronde. Hij stelt voor eerst 
de vragen over huishoudelijke hulp te stellen, daarna de Jeugdzorg en als 
laatste het Sociaal Domein.  
 
Thuishulp 
Wethouder Overweg geeft aan dat het doel van HH is, een schoon huis. 
Daar wordt geen vergoeding meer voor gegeven. Er zijn twee uitzonderin-
gen: 
- 85-plus inwoners 
- mensen met een basisinkomen.  
Dat is een categorie die regieverlies kent. Daar kan HH een manier zijn om 
structuur weer terug te brengen. De betaling loopt straks via de inwoners 
zelf en niet meer via de gemeente.  
 
Voor de minima die HH nodig hebben, wordt een regeling getroffen. De 
categorie 85-plus valt onder kwetsbare inwoners. Die verliezen hun net-
werk en die worden extra in de gaten gehouden. Het doel op zich is dat 
mensen de verantwoordelijkheid houden en dat de zorg betaalbaar blijft.  
 
Bij inwoners met regie en structuurverlies wordt HH aangeboden. Als het 
gaat om mensen met een basisinkomen en de 85-plus inwoners wil de 
gemeente daar extra alert op zijn. Inwoners met een basisinkomen met 
structuurverlies kan ook HH worden aangeboden. Het college kiest voor 
deze oplossing, het is een extra bescherming voor de meer kwetsbare in-
woners.  
 
De 85-plus inwoners van nu zijn bekend. Wat er gebeurt met inwoners die 
85 jaar worden moet nog verder worden uitgewerkt. Of de gemeente die 
inwoners gaat bezoeken of dat gebruik wordt gemaakt van het eigen net-
werk moet ook nog worden uitgewerkt.  
 
De heer Rolink vult aan dat veel punten nog op detail moeten worden uit-
gewerkt. Er zijn criteria opgesteld voor toekenning HH en per categorie zijn 
aparte voorwaarden gesteld. Er wordt altijd per cliënt naar de aanvraag 
gekeken.  
  
Wethouder Overweg kiest niet voor het draaien aan de urenknop. Het col-
lege wil dat burgers gaan participeren. Bij een korting op de uren blijven de 
aanbieder en de gemeente aan zet. Hij wil de verantwoording terugleggen 
bij de inwoners.  
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Kijkend naar de uitgangspunten zoals die in 2013 zijn vastgesteld, sluit 
deze aanpak daar het best bij aan.  
Als de gemeente blijft redeneren vanuit budgetten, zal de gemeente altijd 
geld tekortkomen. De gemeente gaat twee jaar met deze werkwijze van 
start. Die periode wordt gebruikt als leerperiode. Hij gelooft dat het op de-
ze manier kan. Er wordt eerst meer geld uitgegeven om uiteindelijk tot de 
bezuiniging te komen. Hij adviseert de raad niet alleen naar budgetten te 
kijken, maar ook naar de doelstellingen.  
 
Er moeten veel gesprekken worden gevoerd. In overleg met Larikslaan2 
wordt gekeken hoe de ruim 600 gesprekken gevoerd zullen worden. De 
gesprekken die al zijn gevoerd, worden niet opnieuw gevoerd. Er worden 
alleen gesprekken gevoerd in die gevallen waarbij dat ook echt nodig is. 
De uitwerking wordt gedaan in samenwerking met Larikslaan2.  
Het proces om de regie terug te geven aan de cliënt wordt direct gestart.  
 
Het is niet precies bekend waar de gemeente kennis en inzicht tekortkomt. 
Als de witte vlekken in kaart zijn gebracht, kan de gemeente, Larikslaan2 
maar ook de samenleving een signaalfunctie hebben. Als de maatregelen 
worden doorgevoerd, zal duidelijk worden wat er nog geregeld moet wor-
den ten aanzien van de witte vlekken. Meldingen kunnen via Larikslaan2. 
Dat wordt nog verder uitgewerkt.  
 
Jeugdzorg 
Wethouder Van Beurden geeft aan dat hem niet bekend is dat er 25% 
wordt gekort op de tweedelijns Jeugdzorg.  
 
Mevrouw Jansen vult aan dat dit in 2015 3% betreft. Over enkele jaren 
moet dat worden opgebouwd tot 15%.  
 
Wethouder Van Beurden geeft aan dat in het voorstel wordt aangegeven 
dat 80% van de kosten die in 2012 werden besteed door de aanbieders 
worden bevoorschot. Uit de meicirculaire blijkt dat het sociaal team ook 
wordt gefinancierd uit die 80%. De instellingen moeten een deel van de 
bezuiniging opvangen in de zorg aan bestaande situaties. Een ander deel 
moet worden opgevangen door expertise uit te lenen aan het sociaal team. 
Daarmee blijft de 20% vrij besteedbaar voor de uitvoeringskosten, kosten 
voor regionale en landelijke samenwerking gereserveerd.  
De jeugdzorgaanbieder krijgen in effect 20% minder van het budget. Dat is 
bekend bij de aanbieders. In 2015 wordt 80% van het budget gegaran-
deerd om de frictiekosten en eventuele ontslagen te kunnen opvangen. Als 
er problemen ontstaan, moeten de zorgaanbieders daarmee aan de slag. 
In de praktijk blijkt dat het inderdaad met minder kan. Er wordt meer sa-
mengewerkt en het dwingt tot samenwerking en kostenefficiency. De ex-
pertise inzetten in de sociale teams betekent dat er verschuivingen plaats-
vinden van residentiele hulp naar ambulante hulp. Hij heeft nog geen ge-
luiden gehoord dat er aan de kwaliteitskant verliezen worden geleden 
waardoor jongeren minder of slechter worden begeleid.  
 
Of er wachtlijsten zullen ontstaan is nu nog niet bekend. Er wordt gewerkt 
aan een digitaal systeem, zodat bekend is welke zorg waar en door wie 
kan worden geboden.  
 
Het is niet bekend hoeveel budget gemeenten krijgen om met de Jeugd-
zorg aan de slag te gaan.  
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Er zijn twee macrobudgetten genoemd waarbij de staatssecretaris heeft 
beloofd dat bij de meicirculaire er maximaal 5% afwijking zou zijn tussen 
de uitvraag in 2013 en de te verwachten kosten in 2014-2015. Hij gaat er-
van uit dat het budget 95% van de kosten afdekt.  
 
Het is niet bekend hoeveel kinderen in Leusden gebruikmaken van de 
AWBZ. Het AWBZ-gefinancierde deel wordt in het budget meegegeven. 
De scheiding tussen het deel van de zorgverzekering en het AWBZ deel is 
nu goed verwerkt.  
 
Sociaal Domein 
Wethouder Overweg zegt dat kijkend naar de visie het college zich be-
raadt op de drie transities als geheel. Waar wil het college over vier tot vijf 
jaar staan. Als er bijeenkomsten zijn, kunnen partijen daarbij aanwezig zijn 
en hun inbreng aangeven. De raad zal daar ook een positie in krijgen als 
het college daarover iets wil vastleggen. Het is wel een proces van de sa-
menleving. Welk loket het moet worden, Larikslaan2, sociaal team of 
Amersfoort, moet voor de burger niet uitmaken. Ook bij sportclubs en 
huisartsen moet signalering plaatsvinden. Er zijn meer plekken waar mak-
kelijk gesignaleerd kan worden.  
Er komen nog voorstellen hoe het college zaken achter het loket gaat re-
gelen. Het SGB functioneert niet zoals gewenst. Daar moet een nieuwe in-
vulling voor worden gezocht. Het is nog niet bekend hoe de backoffice ge-
regeld gaat worden. Dat moet voor november 2014 worden geregeld. Peil-
nota 3 wordt niet uitgebracht. In november 2014 zijn de beleidsvoorstellen 
die nodig zijn voor de start op 1 januari 2015 klaar. Dat betekent niet dat 
de raad alleen bij het kruisje hoeft te tekenen. De raad geeft de kaders. 
Het college gaat die verder uitwerken.  
Samenvattend: 
- De visie Uitgangspunten wordt met de samenleving opgesteld. 
- Er wordt gewerkt aan de sociale infrastructuur van Leusden, de zoge-

naamde witte vlekken.  
- De raad wordt daar optimaal bij betrokken. 
De rol van de raad is dat deze de kaders vaststelt. Het college zal kaders 
voorleggen, maar de raad kan zelf ook kaders voorstellen.  
 
Spreker geeft aan dat in het coalitieakkoord ook kaders zijn vermeld. 
Daarnaast is er nog een aantal kaders uit 2013. Gezien de ontwikkelingen 
zijn er soms nieuwe kaders nodig. Het college komt dan bij de raad met 
een kadervoorstel. Als de raad meent dat er nog een kader gesteld moet 
worden, dan kan dat. Financieel gezien is er een duidelijk kader: de plan-
nen moeten worden gerealiseerd binnen de budgetten die de overheid be-
schikbaar stelt. Daarop is een uitzondering gemaakt: de komende twee 
jaar mag er meer worden uitgegeven als dat nodig is. Ten aanzien aan 
van de Jeugdzorg is gesteld dat 80% van het budget beschikbaar is en 
daarmee moeten de werkzaamheden worden uitgevoerd. Het werk ver-
plaatst zich van curatief naar preventief. Die kaders zijn scherp.  
  
De beleidsnota en de verordeningen die nodig zijn om op 1 januari 2015 
van start te gaan, komen op 13 november 2014 in de raad. Het gaat dan 
om verordeningen die nodig zijn voor de 3D's, de transitiearrangementen 
en de WMO-verordening.  
 
De heer Leegwater vult aan dat de staatssecretaris heeft aangegeven dat 
de verordeningen voor 1 november 2013 gereed moeten zijn.  
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De gemeente zit in tijdnood vanwege de voorstellen vanuit de Eerste Ka-
mer die op 8 juli a.s. of mogelijk nog later worden behandeld. Dat leidt er-
toe dat een aantal documenten pas 13 november 2014 vastgesteld kun-
nen worden.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat het reservepotje € 750.000,00 bevat. 
Het is niet juist dat daarvan al € 350.000,00 is uitgegeven. Er is aangege-
ven dat het de verwachting is dat dit bedrag nog nodig is. Als het voor 
minder kan, zal het college dat zeker doen. Het college geeft aan waar het 
de risico's ziet. Als die risico's zich voordoen komt het college bij de raad 
terug.  
 
Bij de aanbesteding wordt lokaal aanbesteed wat lokaal aanbesteed kan 
worden. Het college heeft ervoor gekozen de inkoop regionaal te regelen. 
De komende twee jaar wordt gekeken wat Leusden nodig heeft. Als het 
college meent dat er te veel beperkingen zijn door centrale inkoop kan 
daar verandering in worden aangebracht. De visie is dat het college zaken 
voor Leusden zo goed mogelijk wil regelen. De contracten worden voor 
een jaar gesloten met een uitloop naar twee jaar.  
 
Spreker heeft geen bericht gehoord dat er op de Heelkom in Achterveld 
wordt bezuinigd. De Heelkom is een uniek concept. Het is een loket waar 
veel lijnen bij elkaar komen. Hij gaat ervan uit dat dit concept nog beter 
benut zal worden. Hij heeft geen bericht ontvangen dat de Heelkom wordt 
bedreigd in zijn voortbestaan. Hij heeft wel vernomen dat zij graag de hui-
dige subsidie willen behouden. Daarin zal het college een afweging ma-
ken. Het college is op dit moment niet voornemens te bezuinigen op de 
Heelkom en Larikslaan2. Als daarover zorgen zijn dan hoort hij dat graag.  
 
Mevrouw Van de Weerdhof geeft aan dat er is besloten een knip te ma-
ken in het besluitvormingstraject rond RWA Amfors. Begin 2013 is de raad 
geïnformeerd over de processtappen die met de regio worden gemaakt 
om te komen tot een definitieve besluitvorming voor alle gemeenteraden 
eind 2014. De eerste stap, de doelgroepanalyse is beschreven in de Peil-
nota. De tweede stap is, wat heeft de doelgroep nodig. Wat is er nu en wat 
is er nog nodig. De derde stap is, welke partijen kunnen een rol spelen in 
het bedienen van de doelgroep en het instrumentarium. Deze informatie 
wordt gedeeld met alle gemeenteraden om daarna te komen tot een defini-
tief besluit over de positie van RWA Amfors. Er is gekozen voor een peil-
moment in september om daarna verder te gaan met de definitieve be-
sluitvorming eind 2014.  
  
Wethouder Overweg zegt dat de Participatiewet pas recent is aangeno-
men. De andere twee transities werden eerder al goedgekeurd. Voor de 
andere transities zijn in 2013 ook al kaders gesteld. Voor de transitie 
Jeugdzorg is beperkter tijd beschikbaar dan bij de Participatiewet. Voor de 
Participatiewet ligt een groot deel van de uitvoering bij RWA Amfors.  
 
De heer Acherman heeft nog een toevoeging uitgedeeld op zijn eerdere 
betoog. Er is weinig ruimte voor experimenten. Het sociaal team vindt hij 
een redelijke actie. Hij is er niet zeker van dat alle goede voornemens tot 
het gewenste resultaat zullen leiden.  
 
Mevrouw Belt geeft aan dat de SP Leusden alle vertrouwen heeft in de 
goede bedoelingen van het college.  
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Zij denkt echter dat de gemeenten met het hele sociale domein de 'afgrond 
indonderen'. De overheid verliest het overzicht. Nu alle stukken meer be-
kend worden, blijkt het een puzzel te worden die niet past. Het college 
krijgt de onmogelijke taak daar een geheel van te maken.  
 
De heer Hartogs denkt dat de bedoelingen van alle colleges goed zijn. Het 
is moeilijk een overheidsbeleid met een forse bezuiniging uit te voeren. Hij 
denkt dat dit onmogelijk is. Hij houdt zijn hart vast voor de gevolgen van 
deze maatregelen. Hij verwacht een fors oplopende werkloosheid in de 
zorg. Hij verwacht dat mensen zich voor deze zorg in de toekomst voor 
kunnen verzekeren. Mensen met de laagste inkomens hebben dat geld 
niet.  
 
De heer Groeneweg deelt de zorg van de heer Hartogs. Hij kijkt met zorg 
naar de ontwikkelingen en wat dit betekent voor de cliënten. Er wordt ge-
sproken over de zorg voor de inwoners. Er zijn ook werkgevers die afhan-
kelijk zijn van de besluitvorming van de gemeenten. Dat heeft gevolgen 
voor de personele bezetting. Zijn de werkgevers in staat zo snel afscheid 
te nemen van een grote groep werknemers. Als er meer zorg nodig is, zijn 
die werkgevers dan ook in staat om daarin met de personele bezetting te 
volgen.  
 
De heer Diepemaat geeft aan dat het totaal aantal medewerkers voor 
HH1 en HH2 in Leusden ongeveer 230 bedraagt. Zij weten niet of zij in 
2015 nog kunnen werken. In de beantwoording van de technische vragen 
meent hij dat het college bepaalde zaken te rooskleurig inschat. Als men-
sen meer zelf moeten betalen in de kosten voor HH is het niet zeker dat 
het aantal gebruikers van die hulp stabiel blijft. Het gevolg daarvan is of de 
signalering- en preventiefunctie dan in stand kan worden gehouden. Hij 
adviseert de raad nogmaals naar de urenknop te kijken en gebruik te ma-
ken van de bestaande structuren en netwerken.  

  
Het voorstel gaat als debatstuk naar de raad van 9 juli 2014 
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 21.15 uur. 
 


